
 

 
 
FolketiŶgets SuŶdheds‐ og Ældreudvalg har deŶ Ϯϵ. juli ϮϬϮϬ stillet følgeŶde spørgs‐
ŵål Ŷr. ϭϱϯϳ ;Alŵ. delͿ til suŶdheds‐ og ældreŵiŶistereŶ, soŵ herŵed ďesvares.  
Spørgsŵålet er stillet efter øŶske fra Peter Skaarup ;DFͿ. 
 
Spørgsŵål Ŷr. ϭϱϯϳ:  
”KaŶ ŵiŶistereŶ ďekræfte, at SuŶdhedsstyrelseŶ ikke var eŶig i ďeslutŶiŶgeŶ oŵ og 
udŵøŶtŶiŶgeŶ af ŶedlukŶiŶgeŶ af DaŶŵark deŶ ϭϬ. ŵarts ϮϬϮϬ, og er ŵiŶistereŶ 
eŶig i, at regeriŶgeŶ ďurde have oplyst FolketiŶget oŵ, hvilke aŶďefaliŶger fra 
SuŶdhedsstyrelseŶ regeriŶgeŶ eveŶtuelt valgte at sidde overhørig?” 
 
Svar: 
RegeriŶgeŶ har ikke lagt skjul på, at deŶ delvise ŶedlukŶiŶg af DaŶŵark var eŶ politisk 
ďeslutŶiŶg, der ďlev truffet af regeriŶgeŶ d. ϭϭ. ŵarts.  
 
I dageŶe og tiŵerŶe oŵkriŶg ďeslutŶiŶgeŶ ďlev truffet rådførte regeriŶgeŶ sig ŵed 
alle de relevaŶte ŵyŶdigheder. Hastighed var fuldstæŶdig afgøreŶde, og der var ďe‐
hov for resolut haŶdliŶg for at koŵŵe sŵittespredŶiŶgeŶ i forkøďet, hvilket der var 
ďred forståelse for ďlaŶdt folketiŶgets partier. 
 
Det er selvfølgelig vigtigt, at vi får evalueret håŶdteriŶgeŶ af deŶŶe krise gruŶdigt, så 
vi kaŶ lære af det, hvis vi ŶogeŶsiŶde skulle stå i eŶ ligŶeŶde situatioŶ. Derfor ďakker 
regeriŶgeŶ også fuldt op oŵkriŶg deŶ ekspertgruppe, soŵ skal udarďejde eŶ udred‐
ŶiŶg af deŶ iŶdledeŶde håŶdteriŶg af COVID‐ϭϵ, soŵ FolketiŶget har taget iŶitiativ til 
at Ŷedsætte.   
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